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Minnesanteckningar skärgårdsrådet 

Tid: 22 september 14.00 – 16.30 

Plats: Häverösalen     

Närvarande:  

Lotta Lindblad Söderman, Ordförande 

Per Lodenius, Ledamot 

Karl-Olov Jansson, Ledamot 

Torkel Andersson, Utvecklingsstrateg 

Ida-Maria Olofsson, Näringslivssamordnare 

Benjamin Råd Vaher, Näringsliv- och etableringschef 

Clas-Håkan Jansson, Stomnarö 

Bosse Geslein, Löparö 

Per Ericsson, Tjockö 

Agneta Gustavsson, Skärgårdshandlarna 

Tomas Andersson, Arholma 

Lars Berglund, Blidö-Frötuna skärgårdsförening 

Anngret Andersson, Rådmansö-Frötuna Företagarförening

Rasmus Karlsson, inbjuden gäst 
Refsnäs hamnförening (deltog vid punkt 
3.2) 



 

 

1 Mötet öppnas 

Ordförande Lotta Lindblad Söderman hälsar alla välkomna och öppnar mötet. 

  

2 Föregående minnesanteckningar 

Godkännes och läggs till handlingarna.  

 

3 Statusläge, Inkomna ärenden/frågor  

3.1 Sophantering 

Ingen information. Pågående dialog internt.  

 

3.2 Räfsnäs hamn 

Inkommen fråga från Rådmansö-Frötuna skärgårdsförening avseende fortsatt utveckling i 
Räfsnäs hamn:  

• Hur kommer kommunen att handlägga/arbeta med den fortsatta utvecklingen av 
Räfsnäs hamn med bakgrund av de domar som har kommit från Mark och 
Miljödomstolen? 

• Bygglov är helt klart för den nya yttre kajen, vilket är förutsättningen för att 
separera gods och passagerare (huvudmålsättningen med allt förändringsarbete i 
Räfsnäs hamn). Vad är tidplan för arbetet? Är det någon form av tillstånd som ej 
är klara? 

• Finns det bygglov (förutsätter att det behövs) för den/de nya bodar som behövs 
för att den yttre kajen ska kunna användas för att lasta/lossa? Om det ej finns, 
varför har det inte sökts?  

• Vad gäller parkeringsplatser så har Rådmansö-Frötuna Skärgårdsförening 
uppfattningen att fler platser kan skapas inom i dag befintliga parkeringsytor 
genom omorganisation/omstrukturering och smärre förbättringsåtgärder. Detta 
har tidigare framförts. Vad gör kommunen? 

 

Sven-Erik Öhlin, markförvaltare är inbjuden för att informera kring arbetet i Räfsnäs:  

• Nämnd måste ta fram ett nytt beslut för bryggor.  

• Nytt bygglov kommer att sökas för ytterligare parkeringsplatser inom det område 
som tidigare varit aktuellt.  

• Bygglov för yttrekajen är beviljat, nu ska kommunen bemöta de yttranden som 
har inkommit angående ansökan om anmälan av vattenverksamhet. Ej möjligt att 
sätta en tidplan när detta ska vara färdigt?  

• Inget bygglov sökt för planerade bodar. Representanter från mark- och 
exploateringsavdelningen har haft möte med berörda aktörer under våren 2022 
för huruvida man ska gå vidare med förvaringen. Förvaring är de berördas ansvar 
och inget som åligger kommunen. 

• Tidplan: arbetet fortskrider, det kommer inte vara färdigt under nästa år.  

 

Övrig information:  



 

Ange datum 
 

 

 

• NVAA ska teckna ett avtal med en entreprenör angående den nya kajen i 
Kapellskär.  

• Mark- och exploateringsavdelningen har upphandlat entreprenör för upprustning 
av kajerna i Rävsnäs och Spillersboda. Renoveringen kommer att börja i 
Spillersboda och fortsätter därefter i Rävsnäs. 

• Mark- och exploateringsavdelningen kommer att se över linorna (linor används 
för att förtöja båtar) i hamnen. 

 

Rådmansö-Frötuna Skärgårdsförening önskar ett informationsmöte med ansvarig 
förvaltning för arbetet i Räfsnäs hamn.  

 

3.3 Markinventering 

Ingen information. Tas upp vid nästkommande råd. 

 

4 Informationer från kommunen 

4.1 Bryggplanen 

Separat power-point sänds ut till ledamöter.  

Torkel Andersson informerar avseende arbetet med den kommunala bryggplanen. 

• För närvarande är arbetet inriktat på att fastställa förslag till prioriteringskriterier. 
Referensgruppen träffas i närtid. Rapport om arbetet kommer vid nästa 
skärgårdsråd. 

 

4.2 Regionala skärgårdsrådet 

Den 15 september var det sammanträde för det Regionala skärgårdsrådet. 

Dagordning: 

1. Mötet öppnas (Gustav Hemming)  

2. Övergripande om trygghetspunkter i skärgården (Patrik Cederlöf Länsstyrelsen 
Stockholm)  

3. Aqvify – håll koll på din brunn (Rikard Tidala)  

4. Stavsudda grannhjälp (Göran Lagerström)  

5. Skärgårdsstiftelsen om omorganiseringen (Elisabeth Thand Ringqvist & Anna 
Waxin)  



 

Ange datum 
 

 

 

6. Gemensam diskussion om beredskap, trygghet och dricksvattenförsörjning Vilka är 
utmaningarna inom dricksvattenförsörjning i skärgården? Vilken 
utvecklingspotential kopplat till beredskap och trygghet finns i skärgården?  

7. Lägesbild från SIKO (Göran Lagerström)  

8. Trafikförvaltningen, sjötrafikfrågor (Hans Hedenfeldt, Åsa Tivelius med flera)  

9. Övrigt  

Kvarstående möten år 2022: Första december 

 

5 Dialog: skärgårdsrådets framtida roll 

Innan skärgårdsrådet fick rådets ledamöter följande frågor att fundera över: 

• Representanter skärgårdsrådet 

• Rådets framtida innehåll 

• Skärgårdsrådets möten utanför Norrtälje stad 
 

• Kommunikation – från kommunen till rådet och från rådets representanter till 
invånare/föreningar/företag 

 
Under mötet fördes dialog i två grupper därefter hopsamling i storgrupp. Se separat 
bilaga för reflektioner.  

 

6 Mötesplanering för 2022 och 2023 

Förslag till möteskalender kommer. Se över möjlighet för att lägga minst 1 råd utanför 
skärgården samt anordna teman för mötena. 

 

7 Ö-rapportering 

 

Anngret Andersson, Söderarm 

• Söderarm – har varit lite båtar ute 

• Söderarmslinjen har gått back och det har varit många inställda turer.  

• Positiv nyhet, ny personal på Söderarm som också har ett arbete på långdistans 

 

Bosse Geslein, Löparö 

• Rapport från Löparö 



 

Ange datum 
 

 

 

 

Lasse Berglund, Blidö-Frötuna Skärgårdsförening 

• Filmvisning av Skärgårdsliv i Lännagården – cirka 70 personer 

• Hemmarö brygga är stängd 

• Höstmöte SIKO furusundsvärdshus 10.30-15.00 

  

Claes-Håkan Jansson, Stomnarö 

• Bra midsommarfirande i år 

• Grävningar på Stomnarö: Elnät och fiber 

• Hamnföreningen SPÖK – bra ekonomi och bra samarbete med Spillersboda 

 

Agneta Gustavsson, Skärgårdshandlarna och Tjockö 

• Butiken i samarbete med bygården hade i år gemensamt midsommarfirande + 
afterdance på Tjockö krog 

• Liten skogsbrand för ett par veckor sedan 

• Räddningstjänsten har haft övning av brandvagn och hjärt- och lungräddning 

• Jämn sommar för butiken 

• Många segelbåtar men få motorbåtar 

• Projekt pågår för att bygga om butik och krog 

 

Thomas Andersson, Arholma 

• Bra sommar. Nöjd krögare, jämn sommar 

• Nya bensinanläggningen funkar bra 

• Har gått bra för Arholma nord. Fortsätter under hösten. 

• Arholma lanthandel söker en ny handlare 

 

8 Övriga frågor 

8.1 Skolskjuts 

Till rådet inkommande fråga för skolresor mellan Norrtälje och Gräskö.  



 

Ange datum 
 

 

 

Det uppstår väntetid vid istidtabell under en del av året lite beroende på hur vintern blir, 
de dagar eleverna slutar sent. Kommunikationen från Norrtälje till Gräskö är anpassad till 
ramtiderna på Roslagsskolan (Placeringsskola för högstadieelever från Gräskö). 

Skolskjutsplanerare ska delta i ett uppföljningsmöte med SL, där WÅAB förhoppningsvis 
är med, i oktober. 

 

9 Avslutning 

Ordförande Lotta Lindblad Söderman tackar för mötet och hälsar alla välkomna den 8 
december.  
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